

كنيسة مارمرقس

بمنتريال - كندا

١٧ أبيب ١٧٣٢



بطريركية الأقباط

الأرثوذكس

٢٤ يوليو ٢٠١٦

COPTIC ORTHODOX

PATRIARCHATE

July 24, 2016



ST. MARK CHURCH

Montreal, Canada

17 Abib 1732

كتاب كلمة منقعة - البابا شنودة الثالث
الإحساس بالمسئولية

- الشخص الروحي يدرك أن حياته على الأرض مسئولية، حياته رسالة. وسيسأله الله كيف كانت حياته مثمرة، ومنتجة، ونافعة لكل من أتصل بها سيسأله الله عما فعل، وعما كان بإمكانه أن يفعله ولم يفعله.
- من الناحية الرسمية، قد تكون مسئولية محدودة. أما من جهة الحب فمسئوليته لا تعرف حدوداً. فالمحبة تتسع لكل أحد، وتستعد لكل خدمة ومعونة. والشخص الروحي يسأل نفسه، قبل أن يسأله الله: ماذا فعل تجاه كل من يعرفهم من الناس؟ وهل هناك بين الذين لا يعرفهم، أشخاص في حاجة إلى خدمته، يجب عليه أن يعرفهم لكي يقدم لهم خدمة معينة؟
- الأبوة مسئولية، والأمومة مسئولية، والزواج مسئولية، والخدمة مسئولية (اقرأ مقالاً آخر عن هذا الموضوع هنا في موقع الأنبا تكلا في قسم الأسئلة والمقالات). بل الصداقة أيضاً لون من المسئولية. لا تحاول أن تعتذر، بإلقاء المسئولية على غيرك. فالله سيسألك ماذا فعلت في النطاق الذي تستطيعه. إن الشخص كلما نما إحساسه بالمسئولية. يوسع نطاق خدمته، بالحب لا بالرسميات، ويتطوع لكثير من أعمال المحبة.
- يدفعه إليها قلبه وقول الكتاب (فمن يعرف أن يعمل حسناً، ولا يعمل، فذلك خطية له) (يع 4: 17).

Word of Benefit – Pope Shenouda III
The Sense of Responsibility

- *The spiritual person realizes that his life on earth is a responsibility. His life is a message. God will ask him how his life was fruitful, productive and beneficial to all those who were in contact with him. God will ask him about what he has done and what he could have done, but he has not.*
- *From the formal point of view, his responsibility might be limited. As for love, his responsibility is boundless. Love has room for everyone, and is always ready to serve and help. The spiritual person questions himself before he is questioned by God: What has he done for all those people whom he knew? Is there anyone among those whom he does not know, who needs his help; he ought to know them and offer his services?*
- *Fatherhood is a responsibility, motherhood is a responsibility, marriage is a responsibility and serving is a responsibility. Friendship is another type of responsibility. Do not try to apologize by passing the responsibility to others. God is going to ask you about what you have done within your limits. The more one's sense of responsibility grows, the more the circle of his service widens. It all happens through love, not through formalities. One even volunteers to do many acts of love.*
- *His heart makes him keen to do it, as the Bible says, " ... To him who knows to do good and does not do it, to him it is sin." (James 4:17).*

Site web de l'Église www.stmarkmontreal.ca
 Pour visite, Prière de contacter et laissez un message à:
Higoumène Pishoy Saad: (514) 683-9421
frpishoy@stmarkmontreal.ca
Père Mikhail Aziz: (514) 591-9747 Fax# (514) 593-7498
fmikhail@stmarkmontreal.ca
Père Victor Nasr: (514) 918-2484
frvictor@stmarkmontreal.ca

Cédule du service + + + جدول مواعيد الخدمة

+ Confessions Père Victor	Mar	8 - 9 1/2	PM	+ إعترافات أبونا فيكتور
+ Étude de Bible pour Jeunes.	Mar	7 1/2 - 9 1/2	PM	+ درس كتاب للشباب
+ La Messe	Merc	5 1/2 - 7 1/2	AM	+ القداس الإلهي
+ Confession Père Mikhail	Jeu	4 1/2 - 7	PM	+ أعترافات أبونا ميخائيل
+ La Messe	Vend	8 - 10	AM	+ القداس الإلهي
+ Réunion des Jeunes (CEGEP et gradué)	Vend	8 1/2 - 10 1/2	PM	+ إجتماع الشباب
+ Classe de Copte et Cantiques Groupe 1 (KG - 2)	Sam	3 - 4	PM	+ درس ألحان Groupe 1 (KG - 2)
+ Classe de Copte et Cantiques Groupe 2 (Grade 3 - 6)	Sam	3 - 4	PM	+ درس ألحان Groupe 2 (Grade 3 - 6)
+ Classe de Copte et Cantiques Groupe 3 (Sec 1 - 5)	Sam	1:30 - 2:30	PM	+ درس ألحان Groupe 3 (Sec 1 - 5)
+ Classe de Copte et Cantiques Groupe 4 (CEGEP+)	Sam	5 :30 - 7	PM	+ درس ألحان Groupe 4 (CEGEP+)
+ Classe de Copte et Cantiques Adulte débutant	Sam	4 - 5 :20	PM	+ درس ألحان للكبار بدائي
+ Club des enfants de la lumière	Sam	2 - 7	PM	+ نادى أبناء النور
+ Club des anges	Sam	3 - 7	PM	+ نادى الملائكة
+ Réunion de familles et Étude de Bible	Sam	5:30 - 7	PM	+ إجتماع العائلات و درس كتاب
+ Vêpres / Louanges	Sam	7	PM	+ عشية / تسبحة
+ La Messe	Dim	8 1/2 - 11 1/2	AM	+ القداس الإلهي
+ Réunion du serviteurs	Dim	1 1/2 - 2 1/2	PM	+ إجتماع الخدام

أخبار الكنيسة

■ سوف يقام مؤتمر **CEGEP & UNIV** هذا العام في ١٧ و ١٨ **سبتمبر في NAV Canada**. التسجيل الالكتروني للمؤتمر بدأ على الموقع www.2cyc.ca. آخر موعد للتسجيل **١٥ أغسطس**. لمزيد من التفاصيل برجاء الرجوع إلى:
 فادي عريان 5148179939 ، نادين مشرقي 5147080443 أو هاني جرجس 5149458320

■ تقوم الكنيسة برحلة إلى **Mont-Tremblant** يوم **السبت القادم الموافق ٣٠ يوليو** للحجز و الاستعلام الاتصال بمدام وفاء عزيز-244-514 (4537)

Church News

- **The Senior Youth Convention 2016 for CEGEP and UNIV will be held on September 17th and 18th in NAV Canada. Registration started online on www.2cyc.ca. Registration deadline is August 15th. For more details, please refer to Mr. Fadi Erian (514-817-9939), Mrs. Nadine Michriki (514-708-0443) or Mr. Hani Guirguis (514-945-8320)**
- **The church is organizing a trip to Mont-Tremblant on Saturday July 30th. For reservation and details, please contact Mrs. Wafaa Aziz (514-244-4537)**